
Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties, 
 
Heden, maandag 5 oktober 2020, neem ik kennis van de brief van de staatssecretaris van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, gedateerd diezelfde 5e oktober 2020. Hoewel ik mij 
realiseer dat het een brief is van de regering aan het parlement en (dus) het Nederlands zal volstaan, 
stel ik vast dat deze brief vooralsnog uitsluitend in de Nederlandse taal beschikbaar is, dus het idee 
dat de lokale bevolking wellicht geïnteresseerd zou kunnen zijn in de inhoud van deze brief heeft geen 
rol van betekenis gespeeld bij het opstellen of verzenden ervan. Dat is jammer. 
 
Onder 'Algemeen beeld' lees ik dat het bezweren van de (effecten van de) crisis veel vraagt van de 
regeringscommissaris en zijn team. Temeer, zo lees ik, omdat het aantal besmettingen is 
toegenomen. Dat deze toename in belangrijke mate toerekenbaar is aan onzorgvuldig handelen van 
diezelfde regeringscommissaris en de staf van het ziekenhuis wordt niet genoemd. Begrijpelijk maar 
niet open en eerlijk. Hier was een kans om te tonen dat ook het besturen van het eiland en het 
ziekenhuis mensenwerk is, waarbij soms fouten worden gemaakt. Maar, zoals ik al eerder schreef, als 
een echte regent wordt de bevolking door de regeringscommissaris gemaand om de persoonlijke 
hygiëne in ere te houden alsook veerkrachtig te zijn. Want alleen dan komen we samen tot een goed 
eind. Het klinkt als een soort gebed met als doel het aantal Covid-19 gevallen zo gering mogelijk en 
daarmee beheersbaar te houden (omdat de zogenoemde "witte kolom" zich mogelijk geen raad zal 
weten wanneer hier een echte uitbraak plaatsvindt). 
 
In de brief - ik beperk mij tot het 'Algemeen beeld' en het deel 'Voorwaarden voorafgaand aan fase 1' - 
wordt melding gemaakt van een gebrek aan betaalbare vliegverbindingen. Dat is al zo sinds lange tijd 
(in elk geval zo lang ik hier woon: ongeveer zes jaar). De laatste tijd wordt het wel wat vaker genoemd 
(ook door mijzelf) als een knelpunt maar anders dan opgelaten proefballonnetjes over een ferry is er 
eigenlijk niets of niemand die iets aan die te dure vliegverbindingen wil doen. En dat terwijl de 
Nederlandse regering (samen met de regering van Sint Maarten) eigenaar is van de monopolist 
Winair. Ik zou hier willen stellen "wie de schoen past trekke hem aan". 
 
In een nieuwe alinea lees ik letterlijk "Consensusvorming door middel van dialoog en transparantie is 
onverminderd een prioriteit van de regeringscommissaris". Anders dan zogenoemd 
'achterkamertjesoverleg' vindt echter in werkelijkheid niet plaats. Het is pertinent onwaar dat de Social 
Advisory Board betrokken is bij de onderwerpen die opgepakt worden, althans in de zin dat er 
inhoudelijk overleg plaatsvindt. U zou ter verificatie van dit punt er eens de notulen van dit overleg op 
na moeten lezen. Die zijn er niet of nauwelijks (noot: de verantwoordelijkheid voor het opmaken ervan 
is reeds vanaf 2018, net als die van het opstellen van de agenda van het overleg, door de 
regeringscommissaris naar zich toe getrokken) en mocht u die vraag daadwerkelijk stellen dan - zo 
vermoed ik - zullen er op dat moment wel enkele notulen bij elkaar worden verzonnen. Het komt mij 
voor dat de woorden "dialoog" en "transparantie" in deze brief moesten worden opgenomen in een 
positieve context, ongeacht of het waar is wat er wordt geschreven. 
 
Zelf heb ik al eens gevraagd aan de regeringscommissaris waar ik de notulen van het overleg met de 
Centrale Dialoog kan vinden. Als wegduik-antwoord kreeg ik te horen dat het initiatief van de Centrale 
Dialoog niet ligt bij de lokale overheid en dat zij (daarom ook) geen notulen maakt. Op de radio heeft 
de regeringscommissaris voorts gemeld dat een overleg is gestart met de Statiaanse lijsttrekkers over 
de Covid-19 situatie. Wát hier verder besproken wordt valt wat mij betreft weer onder het begrip 



'achterkamertjesoverleg' want het brede publiek op het eiland weet slechts hetgeen via de radio 
bekend wordt gesteld (en dat is niets over dit soort dialogen of overleggen) 1. 
 
De zin "In de voorbereiding van de verkiezingen worden politieke partijen en geïnteresseerden 
uitgenodigd om deel te nemen aan live of online meetings om de dialoog aan te gaan om de stap naar 
democratisch herstel te ondersteunen" is er een die ik in het geheel niet kan plaatsen in mijn 
dagelijkse beleving op het eiland. Voor zover mij bekend is van een dergelijke uitnodiging vooralsnog 
in het geheel geen sprake. De komende periode, zo lees ik verder, zal aandacht worden besteed aan 
het informeren van de bevolking over de eerste fase van de Wet herstel voorzieningen Sint Eustatius. 
Ik ben benieuwd of ik hier wel iets van zal meekrijgen (anders dan wat ik te weten kom door er zelf 
actief op internet naar te zoeken). 
 
Voorts lees ik dat een voldoende betrouwbaar kiesregister beschikbaar is. Op het moment dat ik deze 
reactie schrijf (5 oktober 2020) is het nog zestien dagen te gaan voor de dag van de verkiezingen zal 
aanbreken. Had ik mijn 'oproep' al mogen verwachten? Ik weet het niet, misschien komt die nog, maar 
vooralsnog heb ik nog niets ontvangen. 
 
Over de reorganisatie van het ambtelijk apparaat kan ik u weinig tot niets melden. Ik weet het 
gewoonweg niet. Er is - kennelijk - reeds eerder een verandermanager aangesteld. Het zal zo zijn 
maar vraagt u mij niet wie dat is, want ik zou het u niet kunnen vertellen. 
 
Wel, tot zover enkele kanttekeningen bij het schrijven van de staatssecretaris. 
 
Als altijd wens ik u veel wijsheid toe. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 
Bellevue Road 4, Upper Round Hill, 
Sint Eustatius, Caribisch Nederland. 
 

 
1 Sprekend over de radio-uitzendingen. Het is een uitzondering (en zeker geen regel) dat dergelijke uitzendingen op tijd 
aanvangen. Het komt zelfs voor dat op een dag de regeringscommissaris meldt dat "morgen nader informatie over het een en 
ander zal worden gegeven" waarna de volgende dag doodleuk geen uitzending plaatsvindt. En die 'nadere informatie' verdampt 
vervolgens in de loop van de tijd, zodat we eerder dom worden gehouden dan dat we worden geïnformeerd. 
Ten tijde van orkaan 'Irma' heb ik al eens gewezen op dit "doen wat je belooft" inzake radio-uitzendingen. Juist dan wanneer 
iedereen mogelijk is verstoken van elektriciteit en mensen zuinig willen doen met hun batterijen is het zaak om mensen niet 
nodeloos lang aan de radio te laten wachten. Maar goed, deze tamelijk respectloze attitude is nu ook door onze 
regeringscommissaris als gemeengoed geadopteerd in plaats ertegen te 'vechten'. 


